
Hej læser af dette brev. 

 

Jeg er 25 år gammel, og har været smøg fri i 2 år til sommer. Jeg har før mit rygestop haft røget 1½-

2 pakker smøger om dagen, i weekenderne også gerne 2-3 pakker om dagen hvis der kom lidt 

alkohol indenbords. Jeg startede med at ryge i en tidlig alder (13 år) og har haft meget svært ved at 

slippe dem, har prøvet Champix , plastre, tyggegummi og nicorettes nyeste påfund med nikotin på 

spray ( hvilket skræmmer enhver fra proppe noget i munden overhovedet da det smager så grimt ) 

og ingen de løsningsmidler jeg har haft til rådighed har virket, indtil jeg blev introduceret for e-

cigaretten. Jeg smed smøgerne fra den ene dag til den anden uden problemer, og har holdt fast lige 

siden. Jeg forstår virkelig ikke at vi vil gøre det så besværligt og mildest talt umuligt for forhandlere 

og privat personer at anskaffe sig dette fremragende alternativ til rygning, da det jo er dét som det 

er. Det vil koste 37.000.000,- at få godkendt det markede som er i Danmark LIGE NU. Det er der jo 

ingen der har råd til, så i stedet for at "totalt forbyde" e-cigaretten, vil jeg foreslå at i snakker 

sammen med DADAFO omkring en måde hvorpå man kan afvikle situationen så der kan ligges de 

retsmæssige afgifter på og reguleringer så alle parter er tilfredse, for som lovforslaget ser ud nu, så 

er det kun tobaksindustrien der vinder noget her, og det virker lidt som om lovforslaget er lavet med 

fordel for tobaks industriens pengepung og ikke det menneskelige helbred. Ved at folk går over til 

e-cigaretter mister industrien en masse penge på folks afhængighed. Derimod skal man og huske at 

hvis man helt får folk væk fra smøgerne, så vil der være en reducering i statskassen, ja. Men der vil 

samtidig også være en kraftig reducering af døende cancer patienter på de danske hospitaler! Tænk 

jer nu om for filan, det handler ikke om kroner/øre, det handler om menneskeliv !  
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